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§ 197  Dnr 23-71 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Leif Axelsson (SD) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 198  Dnr 23-70 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 199  Dnr KS 2024/000691-5 

Uppföljning- Delårsbokslut augusti 2024 
socialnämnden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Uppföljningen noteras som mottagen.  
2. Kommunstyrelsens arbetsutskott fortsätter att följa socialnämndens ekonomi vid kommande 

sammanträden. Planering sker vid kommunstyrelsens beredning.  

Ärendet 
Socialnämnden beslutade 2024-09-25 om att godkänna delårsbokslutet per augusti 2024 för 
socialnämnden. Inom ramen för beslutet äskade socialnämnden om medel från kommunfullmäktige 
utifrån ett prognostiserat underskott för år 2024. Kommunfullmäktige beslutade 2024-10-22 om en 
tilläggsbudget för socialnämnden för år 2024.  

Uppföljande information till kommunstyrelsens arbetsutskott 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-10-15, § 178, i samband med uppföljning av 
resultatet och prognos i delårsbokslut augusti 2024 att följa upp socialnämndens ekonomi på 
arbetsutskottets nästkommande sammanträde i november.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningschef Cecilia Wahlström och förvaltningsekonom Matilda Gren redovisar uppföljning av 
socialnämndens ekonomi utifrån redovisat underlag i socialnämnden i oktober som bifogats inför 
uppföljningen i arbetsutskottet.  
 
Dialog och frågeställningar om åtgärder för budget i balans, modellen för prislappsbudget och 
prognos inför 2025.  
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att kommunstyrelsens arbetsutskott fortsätter att följa 
socialnämndens ekonomi vid kommande sammanträden. Planering sker vid kommunstyrelsens 
beredning.  
 
Ordföranden ställer proposition på att uppföljningen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande socialförvaltningen (inför socialnämnden oktober)  
Presentation ekonomisk uppföljning socialnämnden 

Skickas till  
Socialförvaltningen  
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§ 200  Dnr KS 2024/000009-21 

HR-chefen informerar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
HR-chefen informerar kontinuerligt arbetsutskottet tillika personalutskottet om aktuella händelser och 
projekt inom HR-området.  
 
Implementering Opus och rutin SAM (Systematiskt arbetsmiljöarbete) 
Rutin för SAM framtagen och är aktuell för samverkan. Beslut om att Opus kommer att 
implementeras, årlig uppföljning kommer att genomföras där vid årsskiftet. Preliminär plan att 
skyddsronder, riskbedömningar och uppgiftsfördelning finns klart och börjar användas från och med 
mars 2025 då också alla chefer utbildas i systemet. Även skyddsombud kommer att ha tillgång till 
systemet.  
 
Kompetensanalyser 
Kompetensanalyser genomförs nu i alla förvaltningsledningar för att identifiera utmaningar och 
behov av kompetenshöjande insatser framöver. HR tillsammans med en person från Nova håller 
samman arbetet. Resultatet kommer att sammanställas och återrapporteras till VL, Cesam och 
KSAU innan beslut om insatser via Omställningsfonden fattas.  

Dagens sammanträde 
HR-chef Malin Lundgren redovisar informationen och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 201  Dnr KS 2024/000815-1 

Uppföljning- Statistik frisknärvaro kvartal 3 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Uppföljningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Enligt årshjulet för personalutskottet redovisas statistik över frisknärvaro i Oskarshamns kommun för 
kvartal 3 i november månad.  

Sammanfattning 
• Den totala frisknärvaron har ökat i jämförelse med 2022. Framförallt har korttidsnärvaron ökat. 

Frisknärvaron har ökat med 2,2 %. 
• Under perioden betalades 14,4 mkr ut i sjuklön på 5,7 % sjukfrånvaro.  
• Frisknärvaron ökar i samtliga åldersgrupper, framförallt hos de yngre medarbetarna.  
• Frisknärvaron har ökat på samtliga förvaltningar förutom SBK. 

Genomförda insatser 
• Workshops 
• Medling 
• Hälsomånad 
• UM/UL 
• Arbetsmiljökartläggningar 
• Och såklart – rehabprocessen 
 
Se statistik i bilaga 1.  

Dagens sammanträde 
HR-chef Malin Lundgren redovisar uppföljning av statistik över frisknärvaro för kvartal 3.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1 Sammanställning statistik 
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§ 202  Dnr KS 2024/000813-1 

Återrapportering av uppdrag i Löneöversyn 2024- 
Analys av fackliga yrkanden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Återrapporteringen av uppdraget godkänns och underlaget lämnas vidare till processen för 
löneöversyn 2025.  

Ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2024-04-30, § 86, att ge HR-avdelningen i uppdrag att 
analysera de fackliga yrkanden som benämnts som A i löneöversyn 2024. Uppdraget ska 
presenteras för personalutskottet senast i november månad. Yrkanden som benämns A anses 
därmed vara besvarade. 

Fackliga yrkanden A 
A1. Sveriges Skolledare yrkar på att man i löneöversynen 2024 gör en extra satsning på skolledarna 
generellt och specifikt på rektorerna i grundskolan. 
 
A2. Akademikerförbundet SSR yrkar att se över lönerna för chefer och arbetsledare inom IFO. 
 
A3. Akademikerförbundet SSR yrkar att se över kuratorernas lönespridning. Det är liten skillnad 
mellan ny kurator och kurator med lång erfarenhet. Även se över lönerna utifrån kompetens och 
utbildning. Och att eventuella justeringar görs utanför ”potten”. 
 
A4. Vision yrkar att Miljö- och hälsoskyddsinspektörer ska vara en prioriterad grupp i löneöversynen.  
 
A5. Kommunal yrkar att det ska göras en extra satsning på dem inom kommunals avtalsområde som 
har arbetat 20 år eller mer i kommunen. 

Återrapportering av uppdrag  
Se redovisning och analys i bifogad bilaga som återrapportering i ärendet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Redovisningen bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att återrapporteringen av uppdraget 
godkänns. 
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Dagens sammanträde 
HR-chef Malin Lundgren föredrar analysen av inkomna fackliga yrkanden som benämnts som A i 
löneöversyn 2024.  
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att återrapporteringen av uppdraget godkänns och underlaget 
lämnas vidare till processen för löneöversyn 2025.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från Andreas Erlandsson (S) och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga, Löneanalys 2024 
 
 

Skickas till  

För åtgärd 
HR-chefen  
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§ 203  Dnr KS 2024/000828-1 

Förnyat IOP-avtal Hela människan perioden 2025-2027 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Förnyat IOP-avtal med Hela människan för perioden 2025-2027 godkänns.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024 om 1,8 mkr, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114).  

Jäv  
Ingemar Lennartsson (KD) meddelar jäv och deltar inte i handläggningen av beslutet.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun har sedan 2021 samverkat med organisationen Hela människan genom 
IOP-avtal. Kommunstyrelsen tog senast beslut om att förnya IOP-avtalet 2022-12-14, § 291, för 
perioden 2023-2024.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-10-21, § 114, om en tilläggsbudget för år 2024. 
Kommunstyrelsens verksamheter tillfördes då bland annat medel för att möjliggöra en fortsättning av 
sedan tidigare ingångna IOP-avtal. Nu föreligger ett förslag om att förnya avtalet med Hela 
människan för perioden 2025-2027.  

Generellt om IOP-avtal 
Ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) är en överenskommelse om samverkan mellan offentlig och 
idéburen sektor i syfte att uppnå ett visst allmännyttigt samhälleligt mål. Modellen för IOP-avtal har 
funnits i Sverige sedan år 2010 och uppstod från början utifrån att möjliggöra problemlösning mellan 
sektorer för ett hållbart samhälle. Formen skiljer sig från en upphandling eller en bidragsgivning. 
IOP-avtal är inte rättsligt reglerande genom lag men är tillåtet där det inte redan existerar en 
marknad. Det är upp till den lokala myndigheten att bestämma ett lämpligt finansieringsverktyg 
utifrån verksamhetens syfte och brukarnas behov (Källa: Forum, Idéburna organisationer med social 
inriktning).  

Sammanfattning av IOP-avtal med Hela människan  
”Hela Människan i Oskarshamn” blir ett komplement till kommunens verksamhet där samverkan sker 
kring klienter som vill och har behov av exempelvis meningsfull sysselsättning och 
behandlingsinsatser. Det handlar också om stegförflyttning av målgruppen med drogproblematik från 
ekonomiskt bistånd till att nå drogfrihet och egen försörjning. För avtalade tjänster under tre år 2025-
2027 lämnas ett ekonomiskt bidrag om totalt 1,8 mkr. ”Hela Människan i Oskarshamn” upprättar 
årligen en verksamhetsberättelse, årsredovisning samt verksamhetsplan där Oskarshamns kommun 
kan följa utfallet av detta avtal.   
 
IOP-avtalet i sin helhet finns bifogad i bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
(Ur tidigare beslut om IOP-avtal från år 2022) 
 
Underlaget prövas i förhållande till barn och unga som berörs av Hela människans verksamhet, 
både i egenskap av barn/närstående till deltagande i Hela människans insatser och/eller unga upp 
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till 18 år som lever i risk för utsatthet och som är en prioriterad grupp i den utökade verksamheten. 
Att växa upp med en förälder/närstående med psykisk ohälsa eller med ett missbruk kan påverka 
barn och unga på många olika sätt, inte sällan förekommer det både fysisk och psykisk ohälsa. 
Många unga får, eller tar på sig, rollen som omsorgsgivare till närstående vilket innebär en ökad risk 
för både omedelbara och långsiktiga problem avseende den psykiska hälsan, välbefinnandet och 
utvecklingen, liksom för övergången till vuxenlivet, den sociala delaktigheten, utbildningen och 
småningom anställningsbarheten.  
 
Att erbjuda både direkt och indirekt stöd genom anhörigstöd och föräldrastödinsatser bedöms kunna 
ge en positiv påverkan på barn och ungas rätt till liv och hälsa enligt 6 § barnkonventionen. Rätt till 
liv och hälsa utgör en av grundprinciperna i barnkonventionen och är inte begränsat till barnets rätt 
till bästa fysiska hälsa utan omfattar även den andliga, moraliska, psykiska och sociala utvecklingen. 
Det finns en risk att vi, trots höga ambitioner i våra kommunala verksamheter inte når alla unga som 
är i behov av insatser mot ett begynnande missbruk eller social problematik. Risken är att dessa 
unga identifieras sent eller inte alls. Genom att komplettera uppsökande kommunala verksamheter 
med insatser i Hela människans regi ökar våra möjligheter att nå fler unga och därmed kunna 
erbjuda stöd och insatser tidigare. Ungas behov av denna typ av verksamhet är särskilt stort 
eftersom barn och unga är extra skyddsvärda.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande;  
 
- Förnyat IOP-avtal med Hela människan för perioden 2025-2027 godkänns.  
- Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024 om 1,8 mkr, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114). 

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till förslaget.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 
Bilaga: IOP-avtal Hela människan 2025-2027 

Skickas till 

För kännedom: 
Hela människan 
Socialförvaltningen 
Bildningsförvaltningen/Ungdomsenheten 

För åtgärd: 
Förvaltningschefen KLF  
Förvaltningsekonomen KLF 
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§ 204  Dnr KS 2024/000648-4 

Driftbudget 2025, VP 2026-2028 -Slut- och 
delredovisning av fokusområden för 
kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska 
kontoret) 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Slutrapportering för fokusområde Arbetsmarknadsenheten godkänns och överlämnas till 

budgetberedningen.  
2. Muntlig delrapportering för fokusområde Digitaliseringsavdelningen noteras som mottagen. 

Informationen överlämnas till budgetberedningen med förslag om att fokusområdet ska kvarstå 
inför process för Driftbudget 2026, VP 2027-2029.   

Ärendet 
Slut-och delredovisning av fokusområden för kommunstyrelsens verksamheter i driftbudget 2025, 
VP 2026-2028. Ärendet behandlas av kommunstyrelsens arbetsutskott för att därefter redovisas vid 
den gemensamma budgetdagen med den utökade budgetberedningen 3 december.  

Fokusområden i prislappsbudgetmodellen 
Fokusområden är ett arbetssätt i prislappsbudgetmodellen som har syfte att utifrån fördjupade 
utredningar skapa medvetenhet kring uppdrag, omfattning och ambitionsnivå för verksamheterna. 
Arbetet med fokusområden blir särskilt viktigt för de verksamheter som inom ramen för modellen inte 
har en prislapp, detta för att kunna vara ett underlag för prioriteringar av budget. För 
kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) finns inga prislappar.  

Fokusområden för kommunstyrelsens verksamheter i driftbudget 2025, VP 2026-2028 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-06-19, § 184, om fokusområden för kommunstyrelsens 
verksamheter; digitaliseringsavdelningen och arbetsmarknadsenheten. En första delrapportering 
genomfördes muntligt för kommunstyrelsens arbetsutskott i september samt vid en särskild 
budgetdag i oktober. Nu föreligger en slutrapportering av fokusområdet för arbetsmarknadsenheten 
tillsammans med en ytterligare delrapportering för fokusområdet digitaliseringsavdelningen där mer 
utredning bedöms behövas utifrån att det är ett omfattande område.   
 
Slutrapporten redovisas i bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. Delredovisningen redovisas muntligt vid 
arbetsutskottets sammanträde.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kommunledningsförvaltningen, föreslås enligt följande;  
 
- Slutrapportering för fokusområde Arbetsmarknadsenheten godkänns och överlämnas till 

budgetberedningen.  
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- Muntlig delrapportering för fokusområde Digitaliseringsavdelningen noteras som mottagen. 
Informationen överlämnas till budgetberedningen med förslag om att fokusområdet ska kvarstå 
inför process för Driftbudget 2026, VP 2027-2029.   

Dagens sammanträde 
Digitaliseringschef Magnus Klaesén redovisar en muntlig delredovisning av fokusområde 
digitaliseringsavdelningen samt svarar på frågor utifrån följande tre delar;  
 
• Kostnadsökningar tillhörande licenser och programvaror 
• Förslag på objektsförvaltning inom Oskarshamns Kommun som möjliggör tydligt ägandeskap 

och styrning utifrån verksamhetens behov 
• Ökad IT säkerhet och informationssäkerhetsförmåga 
 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Slutrapportering Arbetsmarknadsenheten  

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen/Budgetberedningen 
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§ 205  Dnr KS 2024/000768-1 

Investeringsbudget 2026 och VP 2027-2029 för 
kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska 
kontoret) 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Kommunstyrelsens verksamheters (exkl. tekniska kontoret) investerings- och 

exploateringsbudget 2026 och verksamhetsplan 2027–2029 godkänns. 
2. Investerings- och exploateringsbudget 2026 och verksamhetsplan 2027–2029 för 

kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska kontoret) överlämnas till ekonomiavdelningen 
för sammanställning och till verksamhetsledningen för bearbetning. 

Ärendet 
Enligt investeringspolicyn ska alla nämnder årligen bedöma sitt investeringsbehov. Investerings-
budgeten är fyraårig där första året är budgetår och de tre påföljande åren utgör verksamhetsplan. 
Utgångsläget i årets budgetprocess är den verksamhetsplan som kommunfullmäktige fastställde i 
maj 2024.  
 
Investeringarna för kommunstyrelsens verksamheter delas upp i avgiftsfinansierade och 
skattefinansierade investeringar samt exploatering. Förslaget på investeringsbudget 2026–2029 ska 
lämnas in till ekonomiavdelningen den 2 december 2024. Därefter arbetar verksamhetsledningen 
med samtliga nämnders inlämnade förslag för samordning och prioritering. I februari 2025 påbörjar 
budgetberedningen sitt arbete, i april beslutar kommunstyrelsen om ett förslag och i maj fastställer 
kommunfullmäktige investeringsbudgeten för 2026–2029. 
 
Avgiftsfinansierad verksamhet  
Kommunstyrelsens verksamheters avgiftsfinansierade investeringar avser Smålandshamnar. 
Förslaget till investeringsbudget 2026–2029 följer tidigare fastställd verksamhetsplan för 2026–2028 
utan ändringar och 2029 ligger kvar på samma nivå som tidigare år.  
 
Skattefinansierad verksamhet  
Kansli och utvecklingsenheten  
Investeringar avseende bredband, kommunstyrelsens medel för utveckling, dagvattenanläggning, 
beredskap och medborgarbudget för utveckling av mindre orter och stadsdelar föreslås följa tidigare 
fastställd verksamhetsplan för 2026–2028 utan ändringar och 2029 ligger kvar på samma nivå som 
2028. 
 
Avseende snabbusshållplats E22 är förslaget att behålla samma budget men senarelägga det med 
ett år. För insatser i stadskärnan föreslås att budgeten om 3 000 tkr för 2028 ligger kvar oförändrad 
medan att det för 2029 finns ett behov om ytterligare 2 000 tkr. 
 
Den under hösten 2024 beslutade revideringen av investeringsbudgeten avseende utveckling av 
idrottsanläggningar föreslås ligga kvar utan ändring. 
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Kommunledningsförvaltningen  
Digitaliseringsavdelningen har ett samordningsansvar för samtliga nämnders investeringar inom IT. 
Förslaget till investeringsbudget 2026–2029 följer tidigare fastställd verksamhetsplan för 2026–2028 
utan ändring. För 2029 föreslås en minskning av tidigare års budget avseende IKT om 550 tkr. 
 
Reinvesteringar och investeringar 
Förslaget till investeringsbudget 2026–2029 följer tidigare fastställd verksamhetsplan för 2026–2028 
utan ändringar och 2029 ligger kvar på samma nivå som tidigare år.  
 
Exploatering 
Exploateringsbudgeten och dess kalkyler ska ge en samlad bild över varje exploateringsprojekt  
fördelat på tomtmark, allmänplatsmark (gator och vägar m.m.) och VA.  
 
Förslaget till exploateringsbudget 2026–2030 följer tidigare fastställd verksamhetsplan för 2026–
2029 utan ändringar avseende Långelid, Bocken och bufferten för oförutsedda exploateringar.  
 
Avseende Sjöboviken, Lyckeberg, Sjöhagen och Klämna Bergåsa är förslaget att behålla tidigare 
fastställd budget men att senarelägga investeringarna. Även Logistik- och företagsparken föreslås 
att senareläggas ett år, för 2028 behövs istället 20 000 tkr medan den stora investeringen om 
219 500 tkr flyttas fram till 2029.   
 
För exploateringen Kilen, som tillkommit sedan fastställd verksamhetsplan för 2026–2029, är 
föreslagen budget 8 500 tkr år 2026.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Kommunstyrelsens verksamheter har en direkt koppling till politiska satsningar och genomförande 
samt är ett direkt och viktigt stöd till övriga förvaltningar. Konsekvenserna för barn och unga behöver 
bedömas när hela kommunens budget hanteras och respektive åtgärd kan vägas mot varandra. En 
ansträngd ekonomisk situation kräver prioriteringar och här behöver dessa prioriteringar bedömas 
och utgå från ett barnperspektiv. Generellt strävar kommunstyrelsens verksamheter efter att de 
investeringar som görs ska förbättra förutsättningarna för barn och unga i kommunen. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande; 
 
- Kommunstyrelsens verksamheters (exkl. tekniska kontoret) investerings- och 

exploateringsbudget 2026 och verksamhetsplan 2027–2029 godkänns. 
 

- Investerings- och exploateringsbudget 2026 och verksamhetsplan 2027–2029 för 
kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska kontoret) överlämnas till ekonomiavdelningen 
för sammanställning och till verksamhetsledningen för bearbetning. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1. Kommunstyrelsens verksamheters förslag investeringsbudget 2026–2029 för 
avgiftsfinansierad verksamhet  
Bilaga 2. Kommunstyrelsens verksamheters förslag investeringsbudget 2026–2029 för 
skattefinansierad verksamhet  
Bilaga 3. Exploateringsområdens förslag investeringsbudget 2026–2029 

Skickas till 

För kännedom: 
Kommundirektören  
Förvaltningschefen för kommunstyrelsens verksamheter  
Förvaltningsekonomen för kommunstyrelsens verksamheter 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
Verksamhetsledningen 
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§ 206  Dnr KS 2024/000757-1 

Förslag till omfördelning budgetmedel inom mark- och 
exploateringsverksamheten 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas till:  

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr  
• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 
• Projekt 97035 Östra Rotvik med 1100 tkr   

Ärendet 
Investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
Utvecklingsenhetens investeringsbudget Buffert för utvecklingsområden uppgår till 4 000 tkr för 
2024. Inga medel har omfördelats tidigare i år. Efter omfördelning enligt nedan kommer återstående 
medel vara 1 625 tkr. 
 
Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 
Fjärrvärmeanslutning fram till Verkstad 18  
 
Projekt 97034 Fanergatan  
Fanergatan avser asfaltering och justering av brunnar efter ombyggnation till bostadsområde på 
Bohmans fastigheten. 
 
Projekt 97035 Projekt Östra Rotvik 
Östra Rotvik avser asfaltering av Rotviksvägen, Enbuskevägen, Berguvsvägen samt parkeringsytan 
till UVÖ med 1 100 tkr. 
 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas därmed till:  
 

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr 
• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 
• Projekt 97035 Östra Rotvik med 1100 tkr   

 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte medföra några konsekvenser för barn och unga.  

 
Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande;  
 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas till:  

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr  
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• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 

Budgetmedel från utvecklingsenhetens exploateringsprojekt 98000 Buffert för exploateringar 
omfördelas till:  
 

• Projekt 98011 Östra Rotvik med 1100 tkr 

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) föreslår en förändring vad gäller finansiering av projekt Östra Rotvik 
innebärande att det hanteras som ett investeringsprojejkt och att medel istället omfördelas från 
utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen med föreslagen 
ändring från Andreas Erlandsson (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadschefen 
Budgetchefen 
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§ 207  Dnr KS 2024/000806-1 

Månadsuppföljning oktober kommunstyrelsens 
verksamheter (exkl. tekniska kontoret) 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Månadsuppföljning oktober för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) 

noteras som mottagen.  
2. Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att göra en särskild uppföljning och planering för 

hantering av medel på balansen i samband med månadsuppföljningen november.  

Ärendet 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk  
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna  
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och  
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med  
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas  
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i månadsuppföljningen per oktober 2024 och årsprognosen för 2024  
visar följande, inklusive kapitalkostnader: 
 

 
 
Periodens händelser  
Per oktober 2024 visar avgiftsfinansierad verksamhet endast en mindre avvikelse mot budget 
medan den skattefinansierade verksamheten visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +14,5 
mnkr, varav kapitalkostnader utgör +6,8 mnkr. I bokslutet 2023 balanserade kommunstyrelsens 
verksamheter medel om totalt 15,4 mnkr. De balanserade medlen har inneburit att verksamheterna 
under 2024 haft extra kostnadstäckning utöver budgetramen. Under perioden januari-oktober har 
13,1 mnkr av dessa medel resultatförts, se bilaga 4. 
 
Under årets första del har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att det har 
varit en låg kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt kommunkansliet 
visar en positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om +2,3 mkr. Kostnaderna för 
jurister i samband med slutförvarsfrågan har överstigit avsatt budget och innebär ett underskott för 
kommundirektören om -0,6 mnkr. Kommunstyrelsens medel för utveckling och bidrag visar en positiv 
avvikelse om +5,2 mnkr, men budgeten för kommunstyrelsen i övrigt är underfinansierad med -0,2 
mnkr. 
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Årsprognos  
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Årsprognosen 
för 2024 avseende skattefinansierad verksamhet visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +6,6 
mnkr (varav kapitalkostnader utgör +7,2 mkr), vilket motsvarar 95,5%. De senaste årens stora 
prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får svårt att hålla sin budget. 
Om utfallet efter tio månader skulle innebära fortsatt samma kostnadsutfall resterande del av året 
pekar årsprognosen på -1,7 mnkr enbart för licenskostnader. Under 2024 kan detta underskott 
hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från tidigare års bokslut, men 
det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 2025 och framåt. Samma 
svårigheter väntar Arbetsmarknadsenheten, som har haft balanserade medel om 4 mnkr från 
tidigare års bokslut att nyttja under 2024. För att underlätta för verksamheten nästa år baseras 
prognosen på att bara nyttja 0,5 mnkr av de balanserade medlen avseende nyschablonen och 
istället täcka så mycket som möjligt av kostnaderna 2024 med överskottet som resultatföringen av 
de balanserade medlen från bokslut 2023 genererar. I årsprognosen har hänsyn tagits till att 
samtliga av de balanserade medlen från bokslutet 2023 om 15,4 mnkr resultatförts för att täcka 
verksamheternas kostnader. 
 
Vidtagna åtgärder 
 Årsprognosen för de skattefinansierade verksamheternas driftbudget visar en negativ avvikelse om 
- 0,6 mnkr exklusive kapitalkostnader. Underskottet härrör till stora delar från kostnader med för låg 
eller ingen kommunal budget, där vissa av kostnaderna enbart är tillfälliga under 2024 och/eller en 
följd av politiska beslut. Till följd av stora effektiviseringskrav de senaste åren finns det små 
möjligheter att täcka detta underskott inom befintlig budgetram. Då en del av kostnaderna enbart 
uppstår 2024 och då orsakar ett tillfälligt underskott bedöms det inte heller som rimligt att minska ner 
på någon annan verksamhet för resten av året, utan verksamheterna fortsätter på den inslagna 
vägen med allmän återhållsamhet. I årsprognosen förutsätts att hela den avsatta budgeten 
avseende KS medel för utveckling och bidrag används till olika politiskt beslutade insatser. Per 
oktober 2024 finns det ca 5,2 mnkr kvar i denna post att nyttja under året och ett politiskt 
ställningstagande skulle kunna vara att använda dessa medel för att täcka hela eller delar av 
underskottet för 2024.  
 
Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med 
september uppgår till 94,2% (94,4%), exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår 
frisknärvaron till 98,1% (98,3%). Målet är en frisknärvaro på 95 %. 
 
Statsbidrag  
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet, se bilaga 3. 
 
Avseende statsbidragen för dygnsschablon ukrainska flyktingar finns balanserade medel sedan 
tidigare år om 6,2 mnkr. Hittills i år har förvaltningen erhållit ytterligare statsbidrag om 4,7 mnkr och 
har resultatfört 2,0 mnkr av de ackumulerade bidragen. Avseende statsbidragen för civilt försvar 
finns balanserade medel sedan tidigare år om 1,6 mnkr. Förvaltningen har erhållit 2024 års bidrag 
från MSB om 1,8 mnkr för civilt försvar och krisberedskap och har resultatfört 2,0 mnkr av de 
ackumulerade bidragen. 

Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 15,8 mkr och hela budgeten 
förväntas nyttjas under året. Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 
2024 uppgår till 100,3 mnkr, varav 18,6 mnkr har förbrukats till och med oktober. Planering för 
användande av medel pågår och förväntad årsprognos är att 62,9 mnkr av budgeten kommer att 
nyttjas under 2024, en positiv avvikelse om 37,4 mnkr.’ 
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Konsekvenser för barn och unga  
Månadsuppföljningen är viktig då det möjliggör för verksamheterna att se de ekonomiska 
förutsättningarna för det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på 
medelsanvändningen och vid behov omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår 
ekonomisk situation behövs prioriteringar, dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om 
de ekonomiska förutsättningarna ändras kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur 
drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att månadsuppföljning oktober för 
kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Kerstin Nilsson, förvaltningschef Mats Johansson och kommundirektör Henrik 
Andersson svarar på frågor i ärendet.  
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att göra en särskild 
uppföljning och planering för hantering av medel på balansen i samband med månadsuppföljningen 
november. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen med tillägget från 
Andreas Erlandsson (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1 Driftuppföljning 241031  
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 241031  
Bilaga 3 Uppföljning statsbidrag 241031  
Bilaga 4 Uppföljning balanserade medel 241031 

Skickas till 

För åtgärd: 
Kommundirektören 
Förvaltningschef kommunledningsförvaltningen 
Förvaltningsekonomen kommunstyrelsens verksamheter 
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§ 208  Dnr KS 2024/000818-1 

Återrapportering av uppdrag-  Utredning om hantering 
av pensionsskuld 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Återapporteringen av uppdraget godkänns.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen behandlade 2023-11-21, § 316, en delrapportering av uppdrag att utreda 
hantering av kommunens pensionsskuld. Nu föreligger en slutrapportering av uppdraget som finns i 
bifogad bilaga. Inom ramen för uppdraget finns också att ta fram en pensionspolicy.  
 
En del i att hantera pensionsskulden är att arbeta med en försäkringslösen för pensioner som ligger 
som ansvarsförbindelse. Återrapporteringen avser ett inhämtat kostnadsförslag med analys av 
erbjudandet för att utvärdera om detta är en väg framåt för Oskarshamns Kommun. Enligt framtaget 
kostnadsförslag och genomförd analys bör kommunen avvakta och bevaka utvecklingen av den 
föreslagna lösningen under kommande år. 
 
Utredningen presenteras i bilaga till tjänsteutlåtandet i form av en presentation.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga har noterats. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att återapporteringen av uppdraget 
godkänns. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar utredningen om hantering av pensionsskuld och svarar på 
frågor.   
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga: Presentation Utredning om hantering av pensionsskuld  

Skickas till 
Ekonomichefen  
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§ 209  Dnr KS 2024/000758-1 

Förslag om att teckna andelar i Oskarshamn Energis 
Solcellspark 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Informationen noteras som mottagen. 
2. Ekonomichefen får i uppdrag att utreda förslaget vidare för att återkomma till kommunstyrelsen.   

Ärendet 
Oskarshamns Energi planerar att uppföra en ny solcellspark på området Storskogens Deponi.  
Målet är att producera ca 3 MW på ca 3 ha mark i etapp 1 där det finns 30 andelar att teckna. 
Oskarshamns energi bygger och driver parken och ger investerare möjlighet att köpa lokalt 
producerad solel. Oskarshamns kommun föreslås teckna andelar i parken.  
 
Ärendet behandlas som en information på arbetsutskottet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga har noterats i samband med beslutet.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att informationen noteras som 
mottagen.  

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg föredrar informationen i ärendet och svarar på frågor.  
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att ekonomichefen får i uppdrag att utreda förslaget vidare för att 
återkomma till kommunstyrelsen.   
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen samt förslaget från 
Andreas Erlandsson (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomichefen 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 25 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-12 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 210  Dnr KS 2024/000440-6 

Uppföljning- Handlingsplan för åtgärder i systemet 
Medvind 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Uppföljningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Efter införandet av personalsystemet Medvind fanns det behov av att vidta åtgärder för att funktioner 
och tillgänglighet i systemet skulle fungera ändamålsenligt. Kommunstyrelsens arbetsutskott fick 
information om framtagen handlingsplan i augusti och beslutade då också att följa arbetet utifrån 
handlingsplanen under hösten. Handlingsplanen följs också löpande upp i Cesam den centrala 
samverkansgruppen. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar en muntlig uppföljning av arbetet med åtgärder utifrån 
handlingsplanen, bland annat enligt följande;  
  
- Genomgång/inventering av grunduppsättningen i Medvind har genomförts. Uppsättningen liknar 

den som finns i andra kommuner och inga större fel har uppmärksammats vid inventeringen. 
Däremot konstateras att införandet av systemet har genomförts i ett högt tempo vilket har 
påverkat resultatet.  

- Brister i kommunikationen mellan systemen Personec P och Medvind.  
- Nu finns mer stödmaterial och filmer som underlättar för användarna. 
- Många fel kräver manuell hantering, nödvändigt att hitta förändrade arbetssätt. Exempelvis e-

tjänster.  
- Nya spärrar/filtermallar läggs nu in i systemet som ett led i att undvika felaktiga inmatningar i 

systemet.  
- Pågående MBL-förhandling med Kommunal kopplat till medarbetares arbetsmiljö i 

äldreomsorgen.  
- Utbildning i december månad för nyckelpersoner som samordnar arbete i systemet.  
 
Ordföranden ställer proposition på att uppföljningen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 211  Dnr KS 2024/000788-1 

Lägesbild och åtgärdsplan för det brottsförebyggande 
arbetet 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Kommunövergripande lägesbild över brottsligheten och plan för brottsförebyggande åtgärder för 

perioden 2025-2026, i enlighet med Lag (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete, godkänns.  

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott ges rätt att teckna IOP-avtal med civilsamhället inom ramen för 
åtgärderna i föreliggande åtgärdsplan fram till och med 2024-12-31.  

Ärende 
Ungdomsenheten har i samverkan med polis, kommunala verksamheter och lokala BRÅ tagit fram 
en lägesbild som beskriver brott och trygghet i Oskarshamn kommun. Lägesbilden inkluderar även 
en omvärldsbevakning (övriga kommuner i Kalmar län och riket) samt underlag som bedöms 
komplettera statistiken. Utifrån lägesbilden har en plan för brottsförebyggande åtgärder tagits fram 
för perioden 2025-2026.  

Bakgrund 
Lagstiftning  
Lag (2023:196) om kommuners brottsförebyggande arbete trädde i kraft den 1 juli 2023 och innebär 
att kommunerna får ett delat brottsförebyggande ansvar med polismyndigheten. För att uppfylla 
lagkraven ska Oskarshamn kommun ta fram en lägesbild och åtgärdsplan, ansvara för att samordna 
det brottsförebyggande arbetet inom kommunens geografiska område och säkerställa att det finns 
en samordningsfunktion som är kontaktpunkt för externa aktörer, samt bidra till att information om 
det brottsförebyggande arbetet sprids till invånare och andra relevanta aktörer. Utöver detta ska 
kommunstyrelsen, eller den nämnd som kommunfullmäktige beslutar, ansvara för ledningen av 
kommunens brottsförebyggande arbete och kontinuerligt rapportera om det brottsförebyggande 
arbetet till kommunfullmäktige. Detta ärende syftar till att säkerställa att Oskarshamn kommun 
uppfyller lagkravet om lägesbild och åtgärdsplan. Lägesbild och åtgärdsplan ska årligen följas upp 
och uppdateras senast vartannat år. 
 
Lägesbild och åtgärdsplan 2025-2026 
I lägesbilden identifieras fem (5) problembilder som bör prioriteras högt då de är allvarliga och/eller 
ökar över tid. Problembilderna nedan utgör tillsammans med identifierade ”riskområden” grund för 
åtgärdsplanen 
 

• Tillgång till narkotika 
• Våld mot barn och särskilt utsatta grupper 
• Bedrägerier genom social manipulation 
• Trygghet i offentlig miljö (särskilt fokus på kvinnors trygghet utomhus kvällstid) 
• Barn som växer upp med låg ekonomisk standard 

 
I åtgärdsplanen lyfts även andra problembilder från lägesbilden, vilka bör prioriteras under den 
aktuella perioden. Områdena är viktiga för att minska riskerna för brott eller att kommunen har 
befintliga åtgärder riktade mot problemen som bör fortsätta och stärkas eller områden där insatser 
behöver påbörjas. Det rör sig om följande områden: 
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• Barn och unga i riskzon för kriminalitet 
• Välfärdsbrott  
• Myndighetssamverkan i tillsyn-kontrollprocesser 
• Användning av cannabis och andra droger 
• (O)trygga skolmiljöer 
• Utmaningar i föräldraskapet 
 
Åtgärdsplanen innehåller även prioriterade fokusområden för kommunala verksamheter med stor 
påverkan på social respektive situationell prevention. 
 
Under varje problembild i åtgärdsplanen finns ett antal konkreta åtgärder som kommunen ska 
genomföra. Några av åtgärderna är mindre omfattande medan andra är mer omfattande. Inom en 
del områden pågår redan åtgärder medan andra åtgärder är nya. En del åtgärder kan genomföras i 
en avgränsad verksamhet medan andra åtgärder kräver samverkan mellan fler aktörer för att kunna 
verkställas. Ansvarsfördelning och tidsplan kommer att utarbetas efter beslut av åtgärdsplan. 
 
Åtgärdsplanen följs upp i lokala BRÅ och rapporteras till kommunstyrelsen årligen. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barnrättsperspektivet är en central del i det brottsförebyggande arbetet och ska genomsyra alla 
insatser som riktar sig till barn och unga. Barn och ungas perspektiv lyfts specifikt i den samlade 
lägesbilden både kopplat till deras livsvillkor, utsatthet för brott och deras upplevda trygghet. 
Samtliga åtgärdsförslag syftar att långsiktigt bidra till bättre levnadsförhållande för alla invånare i 
Oskarshamn kommun. Det finns dock ett extra fokus på barn och ungdomar genom att flertalet av 
insatserna syftar till att minska risken för att barn och ungdomar hamnar i missbruk eller kriminalitet. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från BRÅ:s kansli föreslås att kommunövergripande lägesbild över 
brottsligheten och plan för brottsförebyggande åtgärder för perioden 2025-2026, i enlighet med Lag 
(2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete, godkänns. 

Dagens sammanträde 
Chef för ungdomsenheten och samordnare för BRÅ:s kansli Ann-Sofie Lagercrantz föredrar ärendet 
och svarar på frågor.  
 
Anton Sejnehed (S) föreslår följande tillägg till beslutet;  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ges rätt att teckna IOP-avtal med civilsamhället inom ramen för 
åtgärderna i föreliggande åtgärdsplan fram till och med 2024-12-31. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från BRÅ:s kansli med tillägget från Anton Sejnehed (S) 
och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, BRÅ:s kansli  
Bilaga: Lägesbild 
Bilaga. Åtgärdsplan  
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§ 212  Dnr KS 2024/000618-3 

Återrapportering av uppdrag - förslag på samverkan 
med Region Kalmar län för att pröva förutsättningar 
för nya och utökade busslinjer 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Delrapporteringen av uppdraget att lämna förslag på samverkan med Kalmar länstrafik för att pröva 
förutsättningar för nya och utökade busslinjer godkänns och kommundirektören får i uppdrag att 
återkomma med en slutförd utredning till kommunstyrelsen under början av 2025.  

Ärendet 
Kommundirektören har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram ett förslag på en generell 
samverkansmodell med Kalmar länstrafik (KLT) med syftet att pröva förutsättningar för nya eller 
utökade busslinjer. I uppdraget ingår mer specifikt att undersöka möjligheten att utöka turtätheten 
mellan Figeholm och Fårbo på kvällar och helger. Till kommunstyrelsen i november föreligger en 
delrapportering av uppdraget.  

Bakgrund 
Kalmar läns befolkning uppgår till knappt 250 000 invånare. Befolkningstätheten i länet är drygt 20 
invånare per kvadratkilometer, att jämföra med Stockholms län på nästan 380 och Skåne län på 130 
invånare per kvadratkilometer1. Endast hälften av Kalmar läns invånare bor i någon av de 10 största 
orterna2. Den andra hälften bor på landsbygd eller i mindre orter. Dessa förutsättningar ligger till 
grund för Kalmar länstrafiks planering av kollektivtrafiken. Idag sker ca 12 % av de motoriserade 
resorna med kollektivtrafik, och mer än hälften av alla resor i kollektivtrafiken är resor till arbete och 
studier3.  
 
Kostnader för kollektivtrafiken utgörs till övervägande del av trafikkostnader, dvs. fordon, drivmedel 
mm. Intäkterna utgörs framför allt av regionala skattemedel samt intäkter från biljettförsäljning. KLT 
har ett finansiellt mål på 50 % självfinansieringsgrad för allmän kollektivtrafik, vilket innebär att en 
viktig faktor vid planering av resor är reseunderlag. Det finns med andra ord ett stort ekonomiskt 
incitament att arbeta med att få fler människor att resa kollektivt. Det kollektiva resandet bidrar också 
till minskad trängsel i trafiken samt ett minskat utsläpp av fossil koldioxid i det fall alternativet till 
kollektivt resande, är resande med ett fordon med fossilt bränsle.  
 
Det är väl känt att kollektivtrafikens turtäthet påverkar dess användbarhet för olika syften och 
människors benägenhet att välja kollektivtrafik framför andra färdmedel. Ju fler som reser vid varje 
tur, desto högre blir självfinansieringsgraden. När antalet resande per tur är så stor att fler turer 
behöver sättas in och eventuellt nya fordon köpas, sjunker självfinansieringsgraden. En för hög 
turtäthet i förhållande till reseunderlag kan medföra att vissa turer plockas bort och ersätts med 
andra. För att åstadkomma en kostnadseffektiv och tillgänglig kollektivtrafik arbetar KLT i allt högre 
grad med bytespunkter utrustade med parkering för cykel och bil. Bytespunkterna öppnar upp för 

 
1 www.scb.se 
2 Kalmar, Västervik, Oskarshamn, Nybro, Vimmerby, Lindsdal, Färjestaden, Hultsfred, Mönsterås och 
Emmaboda 
3 kalmarlanstrafik.se 
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s.k. kombinerad mobilitet och kan fungera som kollektivtrafikens räckviddsförlängare.  
 
I Trafikförsörjningsprogrammet för Kalmar län 2025-2033, vilket kommer att antas under hösten 
2024, finns mål för geografisk tillgänglighet. Målen jämförs med 2022 års underlag och 
sammanfattas nedan. 
 
År 2028 ska 
• andelen invånare som har tillgång till minst halvtimmestrafik inom 500 meter öka från 42 % till 

45 % 
• andel invånare som har tillgång till minst halvtimmestrafik inom 2 kilometer öka från 61 % till 65 

% 
• andel invånare som har tillgång till minst timmestfrafik inom 500 meter öka från 46 % till 50 %, 

och 
• andel invånare har tillgång till minst timmestrafik inom 2 kilometer öka från 69 % till 75 %. 
 
Att åstadkomma både ökad tillgänglighet och ökad självfinansieringsgrad är en utmaning i ett 
glesbebyggt län som vårt. För att undersöka intresset för nya busslinjer eller utökade tidtabeller för 
befintliga linjer finns redan idag möjlighet för en kommun att bekosta turer eller linjer under en 
prövoperiod. Enligt KLT bör denna prövotid uppgå till minst ett men helst två år för att kunna se 
resultatet av prövotiden. Antal resande per tur mäts redan idag och tekniken finns därför tillgänglig 
att mäta resandeantal på nya turer i syfte att mäta självfinansieringsgraden. Vid försök med nya turer 
bekostar kommunen samtliga trafikkostnader. Om ett nytt fordon behöver köpas in för att prova en 
ny tur eller linje, kan det emellertid bli kostsamt och svårt att räkna hem. Därför rekommenderar KLT 
att nya turer framför allt provas utanför de ordinarie pendlingstiderna (på morgonen och 
eftermiddagen), eftersom ledig kapacitet i befintliga fordon då är större. Principen för att pröva en ny 
linje är relativt enkel och utgår från ett förslag från kommunen, som KLT upprättar en 
kostnadsberäkning för. 
 
Kansli- och utvecklingsenheten har fått i uppgift att utreda möjligheten att utöka linje 44/45 mellan 
Figeholm och Fårbo, alternativt Figeholm-Oskarshamn genom kommunfinansierad prövotid. Från 
Fårbo går det att byta buss till linje 160 i nordlig-sydlig riktning på E22. Befintlig tidtabell linje 44/45 
är utformad för att tillgodose resor till och från skola och arbete,  
Tabell 1. Kvällstid och helger är utbudet mindre. Linjen trafikeras idag inte på söndagar. Några turer 
trafikeras med s.k. närtrafik, vilket är en kollektivtrafik som måste bokas i förväg. Om ingen bokat en 
resa så kommer inte bussen att köra turen. För resor på vardagar i landsbygd behöver resan bokas 
senast två timmar innan avgång. På helger behöver resan bokas senast klockan 18.00 sista helgfria 
vardagen före helg. 
 
Tabell 1. Tidtabell Fårbo-Figeholm. Källa: kalmarlanstrafik.se 

Figeholm - Fårbo Fårbo - Figeholm 
Vardagar Lördagar Vardagar Lördagar 
05.55    
06.23  06.33  
07.30    
08.53  09.13  
09.53 09.50 (närtrafik) 10.13  
10.53  11.13  
11.53  12.13  
12.53  13.13 13.04 (närtrafik) 
13.53  15.33  
14.45  15.38  
15.53  16.13  
16.53  17.13  
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17.53  18.13  
  21.09 (närtrafik)  

 
Uppdraget från kommunstyrelsen syftar i att förbättra möjligheten för boende i Figeholm att resa 
kollektivt till Oskarshamn eller Fårbo för fritidsaktiviteter såsom idrottsträningar, föreningsliv, nöjen, 
etc. på kvällar och helger. Eftersom det inte går att förutse vilka turer som ger störst samhällsnytta 
för boende i Figeholm med omnejd, föreslår kansli- och utvecklingsenheten att en dialog inleds med 
barn och unga i olika åldersgrupper. För de yngre barnen (exempelvis årskurs 6) som precis börjat 
åka kollektivt bör även barnens vårdnadshavare vara delaktiga i dialogen. Syftet med dialogen är 
primärt att förstå hur behovet ser ut för att på så sätt kunna föreslå vilka linjer som kommunen bör 
finansiera under en prövotid. Kansli- och utvecklingsenheten föreslås genomföra dialogen 
tillsammans med samhällsbyggnadskontoret. Arbetet inleds med att utforma en plan för hur dialogen 
ska genomföras. Resultatet sammanställs därefter i ett förslag till beslut om utökad tidtabell, vilken 
Kalmar Länstrafik sedan får ta fram en kalkyl på. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Att möjliggöra tillägg till befintlig linjetrafik kan på flera sätt få positiva konsekvenser för de barn och 
unga som finns i orterna Figeholm och Fårbo med omnejd. Barn och unga är en grupp som i högre 
grad än andra grupper är beroende av kollektivtrafik. Det blir viktigt att inför en eventuell framtida 
planering/beställning av nya linjer ta hänsyn till de behov som finns i gruppen.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att delrapporteringen av uppdraget 
godkänns.  

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg redovisar delrapporteringen av uppdraget.  
 
Under beredningen av ärendet framkommer att utöver kansli- och utvecklingsenhetens förslag om 
att vidare undersöka behovet i målgruppen barn och unga är också andra målgrupper relevanta 
inom ramen för uppdraget och där är samhällsföreningen i Figeholm en bra aktör att samverka med. 
Det framkommer också av dialogen att uppdraget behöver redovisas i tid för att kunna möjliggöra en 
eventuell tilläggsbeställning från Kalmar länstrafik under 2025.   
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att kommundirektören får i uppdrag att återkomma med en slutförd 
utredning till kommunstyrelsen under början av 2025.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli -och utvecklingsenheten med tillägget från 
Andreas Erlandsson (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
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Skickas till 

För åtgärd:  
Utvecklingschefen  

För kännedom:  
Hållbarhetsstrategen 
Organisationsstrateg bildningsförvaltningen  
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§ 213  Dnr KS 2024/000752-1 

Återrapportering av uppdrag - Åtgärder för att 
kontrollera utbredning av invasiva arter 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Delrapporteringen av uppdraget godkänns och kommundirektören får i uppdrag att fortsatt utreda 
den del av uppdraget som benämns som del 3.  

Ärende 
Kansli och utvecklingsenheten tog 2022-12-14 , § 304, fram en rutin för hantering av parkslide och 
andra invasiva växtarter när de förekommer på tomtmark som ska avyttras samt vid 
infrastrukturarbeten. Kommunstyrelsen gav samtidigt kansli och utvecklingsenheten i uppdrag att 
undersöka om upprättande av en kommunal databas för invasiva arter är ett ändamålsenligt 
hjälpmedel i syfte att kontrollera och vid behov bekämpa invasiva arter. Uppdraget omfattade också 
att undersöka förutsättningarna för en sådan lösning. 
 
Vidare gav kommunstyrelsen utvecklingsenheten i uppdrag att undersöka förutsättningarna för en 
lokal behandlingsanläggning för jord innehållande växtdelar från invasiva arter. Undersökningen ska 
omfatta aspekter med hänsyn till affärsmodell, miljötillstånd, teknik, ytbehov samt ägandeskap och 
personella resurser. 

Återrapportering 
En redogörelse av vilken lagstiftning som reglerar invasiva arter i EU framgår av kansli- och 
utvecklingsenhetens tjänsteutlåtande 2022 (bilaga 1). Naturvårdsverket har sedan dess tagit fram ett 
förslag på nationell förteckning över landlevande invasiva främmande arter.4 Jättesliden, dvs. 
parkslide, jätteslide och hybridslide, föreslås omfattas av förteckningen.  
 
Reglering av jättesliden skulle innebära att det blir förbjudet att sälja, odla, transportera, använda 
eller släppa ut jättesliden i miljön. Regleringen kommer framför allt påverka verksamheter som 
hanterar jordmassor som innehåller växtdelar med jättesliden, ex. kommuner som genomför olika 
anläggningsarbeten. Regleringen kommer att innebära att sådana jordmassor behöver hanteras så 
att växtdelarna inte överlever och inte kan fortsätta växa eller spridas. Tillsynsmyndigheter kan 
därmed behöva ställa krav på att verksamhetsutövare vidtar nödvändiga försiktighetsåtgärder. Som 
huvudregel föreslås inget krav på att markägare ska ta bort befintliga bestånd, detta eftersom det 
ännu saknas bra metoder för det. Åtgärder för utrotning ska dock enligt Naturvårdsverkets förslag 
vidtas av markägare för bestånd som visar tecken på eller riskerar att sprida sig.  
 
Eftersom gruppen jättesliden är etablerad och spridd i stora delar landet och antagligen inte går att 
helt utrota, föreslår Naturvårdsverket nu att myndigheten tar fram hanteringsåtgärder som införs 
genom föreskrifter och vägledning om tillämpningen. Naturvårdsverket föreslår att föreskrifterna ska 
omfatta krav på att länsstyrelserna ska ta fram hanteringsåtgärdsplaner och riktlinjer för hur 
prioritering av åtgärder ska vidtas. 
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Återrapportering pkt. 2 
När det gäller kartstöd för förekomst av invasiva arter i Oskarshamns kommun handlar det dels om 
hur förekomster ska rapporteras in och hur informationen sedan ska lagras och visas, internt för 
anställda inom kommunen och externt för våra invånare. Kansli- och utvecklingsenheten har 
undersökt möjligheten att använda kommunens WebGIS för att skapa ett kartlager med invasiva 
arter som kan visas på den externa webbsidan oskarshamn.se. Denna möjlighet finns redan idag för 
WebGIS internt under ”Artfynd och trädinventeringar” och går relativt enkelt att applicera även på 
kommunens externa webbplats. Lite mer komplicerat förefaller det vara att tillskapa möjlighet för 
kommuninvånare att rapportera in artfynd direkt till kommunen. Det beror på att information om 
förekomst av invasiva arter i kommunens WebGIS hämtas från den nationella databasen 
artportalen.se, vilket är den portal som Naturvårdsverket hänvisar allmänhetens rapportering till. 
Fyndigheter av invasiva arter kan också rapporteras in till portalen invasivaarter.nu, som i sin tur 
hämtar information från artportalen.se. Om Oskarshamns kommuns invånare skulle kunna 
rapportera in fyndigheter till kommunen, skulle den informationen i sådant fall behöva skickas vidare 
till den nationella databasen för sedan visas i kommunens kartor. Kansli- och utvecklingsenheten 
bedömer därför att det är enklare och mer konsekvent att hänvisa invånare som vill rapportera in 
fyndigheter av invasiva arter till någon av dessa portaler.  
 
Återrapportering pkt. 3 
Oskarshamns kommun, genom Tekniska kontoret, är verksamhetsutövare över deponiområdet i 
Storskogen. En deponi för farligt avfall är nu i drift och har under 2023 - 2024 tagit emot förorenade 
massor från Verkstaden 18. Inom området finns också deponier som håller på att sluttäckas. Ett 
nyttjanderättsavtal har tecknats med Oskarshamn Energi för installering av solceller på sluttäckta 
deponiytor. Framtiden för farligt avfalldeponin är inte klargjord, men på sikt kommer den att 
sluttäckas enligt gällande krav. I samband med arbeten på Verkstaden 18 har hårdgjorda ytor 
iordningställts för sortering och hantering av jordmassor. Ytorna är anpassade för att samla upp och 
rena vatten som uppkommer från jordhanteringen. För dessa ytor finns i nuläget inget framtida 
användningsområde. Storskogens deponiområde skulle därför lämpa sig väl för att etablera en 
anläggning även för hantering av jordmassor med förekomst av växtdelar från invasiva arter. 
Områdets driftförhållanden efter avslutat saneringsprojekt på Verkstaden 18 är emellertid utredd. 
Kansli- och utvecklingsenheten anser därför att frågan om områdets framtida drift behöver klargöras 
innan eller i samband med mer detaljerade frågor som rör enskilda verksamhetsgrenar. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att delrapporteringen noteras som 
mottagen.  

Dagens sammanträde 
Utvecklingschef Ulrika Zetterberg föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Andreas Erlandsson (S) föreslår att kommundirektören får i uppdrag att fortsatt utreda den del av 
uppdraget som benämns som del 3. 
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli – och utvecklingsenheten med tillägget från 
Andreas Erlandsson (S) och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 

Skickas till 

För kännedom: 
Gatuchefen 
Samhällsbyggnadschefen 

För åtgärd: 
Kartavdelningen  
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§ 214  Dnr KS 2024/000769-3 

Utvecklingschefen informerar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Ärendet utgår från dagens sammanträde och tas istället upp vid arbetsutskottet sammanträde i 
december.  
  



     
    PROTOKOLL Sida 36 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-12 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 215  Dnr KS 2024/000412-6 

Förslag på reviderat optionsavtal med Scania CV.AB - 
del av Döderhult 1:1 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Förslag på reviderat optionsavtal med Scania CV AB- del av Döderhult 1:1 godkänns. 
2. Information om arrendeavtal gällande del av Döderhult 1:1 med Scania DCS AB, enligt tidigare 

beslut i kommunstyrelsen 2024-06-11, § 119, noteras som mottagen. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2023-01-24, § 14 godkänt optionsavtal med Scania CV AB avseende ett 
område på 25 000 kvadratmeter väster om logistikbyggnaden på Kvastmossen. 
 
Kommunstyrelsen har 2024-06-11, § 119, godkänt förslag på arrendeavtal på ett område om 7 100 
kvadratmeter inom fastigheten Oskarshamn Döderhult 1:1 med Scania DCS AB för publik 
anläggning för uppställning och laddning av tunga fordon. Området ligger söder om område för 
optionsavtal. Arrendeavtalet har därefter signerats av bägge parter. 

Information om föreslagen revidering i arrendeavtal med Scania DCS AB 
Det uppmärksammades att del av arrendeområdet överlappade med det område som omfattades av 
kommunens optionsavtal med samma företag. Efter dialog med företaget formulerades ett förslag 
om en revidering av arrendeytan fram där ytan har reducerats till 5 400 kvadratmeter. Beslutet om 
att revidera avtalet togs på delegation och anmäldes till kommunstyrelsen 2024-10-01.  Avtalet har 
därefter inte signerats av företaget.  

Förslag om revidering av optionsavtal med Scania CV AB för del av 
Döderhult 1:1  
Företaget har nu istället önskat återgå till det ursprungliga arrendeavtalet, omfattande 
7 100 kvadratmeter (enligt beslut i kommunstyrelsen i juni 2024), samt föreslagit att optionsavtalet 
istället revideras genom att: 
- ytan reduceras till 23 000 kvadratmeter 
- avtalstiden förlängs till 2027-12-31 
 
Nu föreligger därför förslag på ett reviderat optionsavtal.  
Tidigare beslut om revidering av arrendeavtal, anmält i kommunstyrelsen 2024-10-01, upphävs 
därmed.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte påverka barn och unga. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande;  
 
- Förslag på reviderat optionsavtal med Scania CV AB- del av Döderhult 1:1 godkänns. 
 
- Information om arrendeavtal gällande del av Döderhult 1:1 med Scania DCS AB, enligt tidigare 
beslut i kommunstyrelsen 2024-06-11, § 119, noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För kännedom: 
Samhällsbyggnadschefen  

För åtgärd: 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen  
Utvecklingschefen  
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§ 216  Dnr KS 2023/000984-6 

Förslag till reviderat köpeavtal Slånlaven 1 (tidigare 
del av Oskarshamn 3:4) Jontob Fastigheter AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Reviderat förslag till köpeavtal avseende fastigheten Slånlaven 1 (tidigare del av fastigheten 
Oskarshamn 3:4) med Jontob Fastigheter AB godkänns.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21, § 322, att godkänna köpeavtal med Jontob Fastigheter AB 
för del av Oskarshamn 3:4. Avtalet omfattar ca 4 600 kvm tomtmark längs E22 på den norra delen 
av Östra Storskogens industriområde. Företagets avsikt är att uppföra en industribyggnad avsedd 
för Köparens egen verksamhet inom byggbranschen. Företaget kommer att flytta sin verksamhet 
som idag bedrivs på Snickeriet 9. 
 
Enligt villkor i tidigare beslutat avtal ska bygglov beviljas senast 2024-11-30. Företaget har nu 
meddelat att tidplanen har förändrats och därför föreligger nu ett reviderat förslag till köpeavtal för 
beslut med följande tidplan:  
 
Köparens avsikt är att lämna in bygglov som ska beviljas senast 2025-06-30 för att villkor i avtalet 
ska uppfyllas. Byggnations ska påbörjas senast 2025-12-31. 
 
Lantmäteriförrättning vann laga krav 2024-03-27 och fastigheten heter numera Slånlaven 1.  
 
Se förslag till reviderat köpeavtal i bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Exploateringsområdet är detaljplanelagt för industri och kontor, Bolagets planerade verksamhet 
inom området stämmer väl överens med detaljplanens intentioner. Bedömningen är att beslutet inte 
riskerar att påverka barn och ungas förutsättningar att bo och leva i Oskarshamns kommun.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att reviderat förslag till köpeavtal 
avseende fastigheten Slånlaven 1 (tidigare del av fastigheten Oskarshamn 3:4) med Jontob 
Fastigheter AB godkänns. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från samhällsbyggnadskontoret och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, samhällsbyggnadskontoret 
Förslag till reviderat köpeavtal för Slånlaven 1 (tidigare Oskarshamn 3:4), Jontob Fastigheter AB 
Bilaga 1, exploateringsområdet 
Bilaga 2, plankarta 



     
    PROTOKOLL Sida 39 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-12 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

Bilaga 3, beslut från lantmäteriet om avslutad förrättning 

Skickas till 

För kännedom: 
Jontob Fastigheter AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen 
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§ 217  Dnr KS 2023/000851-15 

Revidering och tillägg till köpeavtal för fastigheterna 
Hummern och Musslan, Östersjövägens 
bostadsområde 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
Revidering genom tillägg till köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens 
bostadsområde, godkänns enligt förslag i bilaga 1.  

Ärendet 
2023-12-19, beslutade kommunstyrelsen att godkänna ett köpeavtal som gav Solkusthus Projekt 
Oskarshamn 1 AB rätt att förvärva och exploatera tomterna Hummern 1 och Musslan 1 med 
flerbostadshus. Nu föreligger ett förlag till revidering av köpeavtalet genom ett tilläggsavtal för 
kommunstyrelsen att ta ställning till.  

Behov av revidering av tidigare köpeavtal – förslag om tillägg  
Exploatören hade en god förhoppning om att kunna komma igång med försäljning och byggnation 
inom ett år, men osäkerheten på marknaden innebar att detta inte visade sig vara möjligt. Trots god 
marknadsföring har det varit svårt att locka köpare i dessa tider. Solkusthus tror dock fortfarande 
mycket på sin produkt och det attraktiva läget, och man menar att även om marknaden är svag för 
tillfället pekar Konjunkturinstitutets rapport om framtiden att ekonomin kommer att återhämta sig – 
men det kommer att ta längre tid. Exploatören önskar därför förlänga köpeavtalet med Oskarshamns 
kommun i tre år.  
 
Bedömning från kommunens mark- och exploateringsgrupp  
Mark- och exploateringsgruppen bedömer att det är rimligt att förlänga avtalet med Solkusthus och 
ge dem nya chanser att genomföra sitt bostadsprojekt. Bostäderna ses som ett intressant och 
värdefullt tillskott till stadens befintliga bostadsutbud. 3 år anses dock vara en alltför lång förlängning 
varför 1 års förlängning föreslås.  
 
Avtalet innebär att fastigheterna förvärvas succesivt, det innebär att om köpeskilling inte har erlagts 
inom utsatt tid utgår kvarvarande tomter från avtalet och marköverlåtelse genomförs ej. Det skulle 
innebära att;  
Köpeskilling för minst 1 fastighet ska vara erlagd senast 2026-03-31 
Köpeskilling för minst 5 fastigheter ska vara erlagd senast 2027-12-31 
Köpeskilling för samtliga (9 st) fastigheter ska vara erlagd senast 2028-12-31 
 
Detta regleras genom ett tilläggsavtal till ursprungligt avtal som redovisas i bilaga 1 till 
tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att revidering genom tillägg till 
köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens bostadsområde, godkänns 
enligt förslag i bilaga 1. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från samhällsbyggnadskontoret och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, stadsarkitekten och kommundirektören  
Bilaga 1: Tillägg till köpeavtal för Hummern 1 och Musslan 1 
Bilaga 2: Ursprungligt köpeavtal för Hummern 1 och Musslan 1 

Skickas till 

För åtgärd: 
Stadsarkitekten 
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§ 218  Dnr KS 2023/000045-10 

Överlåtelse av arrendeavtal, del av Kolberga 3:1, WRS 
Holding AB 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Överlåtelse av arrendeavtal, del av Kolberga 3:1, från WRS Holding AB, 556990-3384 till det 
helägda dotterbolaget Havslätt i Oskarshamn AB, 559408-5259, godkänns. 

Ärendet 
En förfrågan har inkommit från nuvarande arrendatorer, WRS Holding AB gällande överlåtelse av 
arrendeavtal gällande del av Kolberga 3:1, till det helägda dotterbolaget Havslätt i Oskarshamn AB 
enligt punkt 12.1 i gällande avtal. 

Bakgrund 
Kommunfullmäktige fattade 2023-02-13, § 9 beslut om förslag till arrendeavtal gällande del av 
Kolberga 3:1, Havslätts Camping. Nuvarande arrendatorer önskar nu överlåta arrenderätten till 
annat bolag som enligt avtalets punkt 12.1 kräver kommunens skriftliga godkännande, se bilaga. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget om överlåtelse av arrenderätt enligt gällande avtal bedöms inte få någon negativ påverkan 
för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att överlåtelse av arrendeavtal, del av 
Kolberga 3:1, från WRS Holding AB, 556990-3384 till det helägda dotterbolaget Havslätt i 
Oskarshamn AB, 559408-5259, godkänns. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från samhällsbyggnadskontoret och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande daterat 2024-10-18 
Undertecknat gällande arrendeavtal för del av Kolberga 3:1 
 
Skickas till 
Samhällsbyggnadschefen  
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§ 219  Dnr KS 2024/000274-3 

Svar på motion nr 5/24 om förbättrad infrastruktur för 
tung trafik 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
Motion nr 5/24 besvaras med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Reservation 
Leif Axelsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har i motion nr 5/24 föreslagit; 

• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda var en lämplig plats kan vara för en nattparkering 
för tung trafik med ett matställe och en sanitär anläggning, 

• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att se vilka olika typer av bidrag eller andra finansiella 
möjligheter som finns för att kommunen ska kunna bistå med sin del i projektet kring 
nattparkeringen samt  

• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att aktivt verka för att en sådan anläggning byggs, antingen i 
samband med att den nya vägen byggs eller efter att vägen är färdig.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Kansli- och utvecklingsenheten håller till viss del med Sverigedemokraterna i Oskarshamn om att 
frågan är aktuell både för Oskarshamns kommun och för näringslivet. Åtminstone om en sådan yta 
också erbjuder möjlighet att ladda sitt fordon eller tanka med något annat förnybart drivmedel. Brist 
på den typen av ytor har bland annat framkommit i samband med den åtgärdsvalsstudie som 
Trafikverket genomför, som belyser den långsiktigt hållbara tillgängligheten till och från Gotland för 
både gods och människor. En nattparkering för tunga fordon med möjlighet till sanitär anläggning 
och försäljning av mat, förutsätter att en exploatör förvärvar ett lämpligt markområde, tillskapar 
väginfrastruktur i samverkan med aktuella väghållare, söker och erhåller nödvändiga lov, och sedan 
bygger och bedriver sin verksamhet med vinstmarginal. Kommunens roll är att planlägga, eventuellt 
markbereda och sälja mark samt bedriva myndighetsutövning i olika frågor. För långväga transporter 
håller Kansli- och utvecklingsenheten med om att den södra trafikplatsen kan lämpa sig mycket väl 
för både laddinfrastruktur, infrastruktur för alternativa bränslen, men även en eventuell nattparkering 
för tunga fordon. Den detaljplan, del av Djurhult 1:5, som nu ligger hos Mark- och miljödomstolen för 
överklagan, kommer troligtvis kunna inrymma en nattparkering om intresset skulle finnas hos en 
exploatör. Planområdet är stort, 180 ha, och ligger strategisk med närhet till E22 och järnväg. 
 
Det finns ett regionalt mål om en fossilbränslefri region 2030. För att uppnå detta behöver vi i 
Oskarshamns kommun minska de årliga utsläppen med 2,8 ton fossil koldioxid per capita5. Det har 
visat sig att så mycket som 80 % av den totala användningen av fossila oljeprodukter i Oskarshamns 
kommun har sitt ursprung i transportsektorn. Genom att arbeta med att möjliggöra för en snabb 
omställning till en fossilfri fordonsflotta, får vi med andra ord störst effekt. Oskarshamns kommun har 
tagit fram en lokal Energi och klimatplan 2023-20286 I denna har vi åtagit oss att stödja utvecklingen 

 
5 Energikontor Syd 
6 Dnr. 2023/000764-6 
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av de hållbara transporterna genom att i den fysiska planeringen ”verka för laddinfrastruktur och 
drivmedelsförsörjning i strategiska lägen för nästa generations förnybara bränslen”. Detta gör vi 
bland annat i processen med detaljplanering samt i mark- och exploateringsarbetet, där vi har stor 
möjlighet att påverka vilken typ av verksamhet kommunens mark används till. I Energi- och 
klimatplanen åtar vi oss även att ta fram en elektrifieringsstrategi samt ”verka för att företag och 
organisationer i kommunen tar del av medel och satsningar för utveckling av hållbara resor och 
transporter, exempelvis Klimatklivet.” En elektrifieringsstrategi kommer vi att ta fram under 2025. Vi 
har i kommunen också en översiktsplan med 11 hållbara utvecklingsstrategier. En av dem anger att 
”vi vill växa smart i hållbara lägen”, och utveckla bebyggelse där det finns goda förutsättningar i form 
av annan infrastruktur. ”Alltid nära Oskarshamn” innebär att vi ska vara en viktig nod och arbeta med 
att stärka och utveckla våra vägar, järnvägar och annan infrastruktur, för att på så sätt skapa en 
förstorad arbetsmarknadsregion. Vi skriver också att vi ska bidra till att minska transportsektorns 
klimatpåverkan. 
 
I samverkansnätverket CNETO, Centrum för ny energiteknik i Oskarshamn, har vi en arbetsgrupp 
som är inriktad på elektrifiering av tung trafik. Där spelar både näringslivet och akademin en viktig 
roll i att driva utvecklingen framåt. Förra året genomfördes exempelvis ett examensarbete vid 
civilingenjörsutbildningen på KTH, en teknisk och samhällsekonomisk analys av publik 
laddinfrastruktur för tunga fordon i Oskarshamn. Arbetet genomfördes i samarbete med det lokala 
näringslivet. Studien riktade framför allt in sig på infrastruktur för fordon som körs inom 
Oskarshamns stad, men visade på goda affärsmöjligheter för publika laddstationer. I studien 
pekades också några lämpliga platser ut i centrala Oskarshamn. Med detta sagt så bedömer kansli- 
och utvecklingsenheten att en nattparkering för tung trafik kan bidra till en positiv utveckling av 
Oskarshamns kommun om den också erbjuder möjlighet att ladda sin lastbil eller tanka alternativa 
förnybara drivmedel. Utvecklingen av den typen av verksamheter ska dock ske på den privata 
marknaden. Medel finns att söka om man vill installera laddinfrastruktur, antingen genom 
Klimatklivet eller hos Energimyndigheten. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga förväntas inte påverkas negativt till följd av detta beslut. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 5/24 besvaras med 
hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten. 

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten och yrkandet från Leif Axelsson (SD) och att dessa ska prövas mot varandra. 
Arbetsutskottet godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att arbetsutskottet beslutat att bifalla 
förslaget från kansli-och utvecklingsenheten och avslå yrkandet från Leif Axelsson (SD).  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Motion 5/24 



     
    PROTOKOLL Sida 45 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-12 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Skickas till 

För kännedom: 
Samhällsbyggnadschefen  
Gatuchefen 
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§ 220  Dnr KS 2024/000443-5 

Återrapportering av uppdrag - Översyn av redovisning 
av lokalt partistöd 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Återrapporteringen av uppdraget godkänns.   
2. Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att ta fram förslag på revidering av ”Regler för 

kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun” enligt föreliggande förslag. 

Bakgrund  
Det kommunala partistödet i Oskarshamns kommun utgår, i enlighet med 2 kap. § 9 andra stycket 
kommunallagen, till politiska partier som är representerade i fullmäktige. För att erhålla partistöd 
måste partiet måste partiet vara en juridisk person. Det kommunala partistödet består av ett 
grundbidrag till partierna och ett mandatbidrag per fullmäktigemandat.  
 
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistöd har 
använts för ändamålet att stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin, enligt 
2 kap. 9 § första stycket i kommunallagen. Till redovisning ska även ett granskningsintyg lämnas in.  
 
I skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna, 2024-06-10, uttrycks önskemål om en översyn 
av den redovisning som partierna ska lämna in. Översynen ska innebära att det i samband med 
redovisningen av partistöd 2024 ska finnas en större transparens för vad partistödet har använts till.  
Kommunstyrelsen beslutade 2024-06-19 § 192 att ge kansli- och utvecklingsenheten i uppdrag att 
genomföra en översyn av redovisningen av lokalt partistöd samt att uppdraget ska redovisas senast 
i december 2024.  

Återrapportering av uppdrag från kansli- och utvecklingsenheten  

Partistödets ändamål  
Partistöd är ett sådant ekonomiskt bidrag till politiska partier som syftar till att stärka deras ställning i 
den kommunala demokratin. Lokalt partistöd är enligt lagstiftarens mening avsett för det lokala 
partiarbetet som riktar sig till kommunmedlemmarna. Bestämmelsen är central eftersom det är i 
förhållande till detta ändamål som redovisning och granskning senare ska göras. Kommunallagens 
regler kring lokalt partistöd är avsedda att göra beslutsfattandet, utbetalningarna och uppföljningen 
mer transparent. Lagstiftningen innehåller relativt detaljerade krav på redovisning och granskning av 
hur partistödet använts – men avsikten är inte att handläggningen av det årliga beslutet om 
utbetalning ska innefatta en materiell prövning av hur ett enskilt parti faktiskt brukar sitt partistöd. 
Partiernas användning av partistödet ska bli tillgänglig för medborgarna inom ramen för den 
offentlighet som är naturligt förknippad med att ett ärende läggs på fullmäktiges bord.  
 
Syftet med granskningen av redovisningen är att säkerställa att redovisningen ger en rättvisande bild 
av hur partistödet har använts. Granskningen kan inte jämföras med en revision. Det är inte 
granskarens uppgift att uttala sig i frågan om användningen överensstämmer med ändamålet för 
partistödet.  
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När kommuner och regioner lämnar partistöd innebär det att offentliga medel överförs till enskilda 
organisationer. Liksom när det gäller andra former av bidrag till enskilda organisationer bör någon 
form att uppföljning ske som säkerställer att bidragen används för det som de är avsedda för. Inte 
minst har kommunens medlemmar ett berättigat intresse av få ett visst mått av insyn i hur deras 
skattemedel används. Redovisningen bidrar till systemets fortsatta legitimitet. (prop. 2013/14:5) 

Förslag till revidering av regler för kommunalt partistöd  
Nuvarande regelverket är antaget av kommunfullmäktige 2022-11-28 § 25 och är framtaget i 
enlighet med kommunallagen på förslag från Sveriges Kommuner och Regioner. Samma regler 
används av i stort sett hela kommunsverige. Med anledning av skrivelsen från Socialdemokraterna 
och Moderaterna föreslår Kansli- och utvecklingsenheten följande revideringar av ”Regler för 
kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun”;  
 
5 § Redovisning och granskning  
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har 
använts för ändamålet att stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin, enligt 
2 kap. 9 § första stycket i kommunallagen.  
 
Av redovisningen ska det framgå om överföringar gjorts till delar av partiorganisationen utanför 
Oskarshamns kommun och vilka motprestationer som i så fall har mottagits. Det ska även framgå 
vilken summa som överförts till kommuner utanför kommunen.  
 
Redovisningen ska, enligt 2 kap. 11 § andra stycket kommunallagen, avse perioden 1 januari – 31 
december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. En av 
mottagaren utsedd granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
mottagaren har använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas 
redovisningen.  
 
Redovisning och granskning ska lämnas på blankett eller e-tjänst tillhandahållen av Oskarshamns 
kommun.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande;  

- Återrapporteringen av uppdraget godkänns.   
- Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att ta fram förslag på revidering av ”Regler för 
kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun” enligt föreliggande förslag. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli -och utvecklingsenheten och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Regler för kommunalt partistöd  
Anvisningar för redovisning av kommunalt partistöd  
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Skickas till 
Kansli- och utvecklingsenheten  
KF gruppledare 
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§ 221  Dnr KS 2024/000583-1 

Ansökan om medel ut Gösta och Karin Hedströms 
donation 2024 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut  
1. Till ansökningar som avser gemenskap, upplevelser och trygghet beviljas 3 671 tkr, enligt bilaga 

1 till tjänsteutlåtandet. 
2. Till ansökningar som avser resor och utflykter beviljas 304 tkr enligt bilaga 1.  
3. Maxbeloppet för resor och middagar höjs till 1 200 kr/deltagare >65år.  

Ärendet 

Bakgrund 
Oskarshamns kommun mottog en gåva genom testamente efter Gösta och Karin Hedström 2011 
(KS 2011-05-17 §160). Efter mottagandet av gåvan beslutade kommunstyrelsen om förvaltningen 
och riktlinjerna för hanteringen av gåvan (KS 2012-03-20 §79). Beslutanderätten avseende 
ianspråktagande av makarna Hedströms donation är delegerad till kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KS 2013-01-22 §7). Under 2018 genomfördes en översyn av riktlinjerna för donationen och nya 
riktlinjer antogs i KS 2018-06-19 §153. Den testamenterade gåvans storlek uppgår per 2024-08-31 
till 7 486 tkr. 
 
Sista ansökningsdag för årets ansökningar var den 31 augusti 2024. Den av kommunstyrelsen 
utsedda beredningsgruppen har därefter tagit fram ett förslag till utdelning av medel ur donationen. 
 
Utgångspunkten för bedömningarna har varit att tillgodose ändamålet enligt testamentet och de 
riktlinjer som antogs i KS 2018-06-19 §153. Testamentet anger att donationen ska användas ”för 
vård av behövande gamla med företräde för inom Döderhult boende”. Riktlinjerna förtydligar genom 
att ange att bidrag kan lämnas till föreningar och organisationer i Oskarshamns kommun samt till 
Oskarshamns kommuns verksamheter. Ändamålet ska vara hälsofrämjande och/eller ge ökat 
välbefinnande, där deltagarna är 65 år eller äldre med företräde för boende i Döderhult. Bidrag kan 
inte lämnas till ändamål som ingår i Oskarshamns kommuns budgeterade ordinarie verksamhet. 
 
De ansökningar som föreslås beviljas har delats in i två grupper. Den första grupperingen avser 
ansökningar gällande gemenskap, upplevelser och trygghet. Den andra grupperingen avser resor 
och utflykter. I båda fallen prioriteras gemensamma gruppaktiviteter och behov framför individuella. 
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Ansökningar 2023 
För 2023 beviljades utbetalning av bidrag med ca 3 650 tkr. Av dessa har t.o.m. augusti månad 2024 
utbetalats ca 2 438 tkr. Träffpunkternas verksamhet har per 2024-08-31 fått 2 200 tkr av totalt 3 300 
tkr, vilket överensstämmer med det beviljade beloppet. Resterande utbetalningar har gått till andra 
externa sökanden. Även Bildningsförvaltningen har fått medel till sin lovorkester.  
 
Ansökningar 2024 
I år har 51 ansökningar inkommit från totalt 31 olika sökanden, med en sammanlagd summa om ca 
7 185 tkr. I likhet med föregående år handlar ansökningarna om träffpunkternas verksamhet, 
gemensamma aktiviteter, utflykter och resor samt diverse inköp av varor och tjänster.  
 
Efter genomgång av ansökningarna föreslog beredningsgruppen att bevilja medel ur donationen till 
24 sökande av totalt 31 olika sökanden.  
 
De beviljade medlen ska nyttjas senast 2025-12-31. 
 
Enligt tidigare beslut är maxbeloppet per förening och per år, ett prisbasbelopp (år 2024: 57 300 kr) 
Maxbeloppet per deltagare förslås av beredningsgruppen att höjas till 1 200 kr/deltagare pga. 
kostnadsökningar. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga bedöms inte påverkas av beslutet avseende utdelning av medel från Hedströms 
donation.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande; 

- Till ansökningar som avser gemenskap, upplevelser och trygghet beviljas 3 671 tkr, enligt bilaga 1 
till tjänsteutlåtandet. 
- Till ansökningar som avser resor och utflykter beviljas 304 tkr enligt bilaga 1.  
- Maxbeloppet för resor och middagar höjs till 1 200 kr/deltagare >65år. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1 Hedströms 2024 utdelningsförslag KSAU 
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Skickas till 

För kännedom: 
Socialchefen  
Bildningschefen 
Ekonomichefen  

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
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§ 222  Dnr KS 2024/000728-2 

Ansökan om bidrag från Naturvårdsverket för att 
utveckla planeringsförutsättningar och arbetssätt för 
etablering av ny kärnkraft 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Ansökan från Oskarshamns kommun om bidrag från Naturvårdsverket för att utveckla 

planeringsförutsättningar och arbetssätt för etablering av ny kärnkraft godkänns och översänds 
till Naturvårdsverket.  

2. Paragrafen förklaras för omedelbart justerad.  

Ärendet 
Naturvårdsverket har utlyst medel för kommuner att ansöka om för att utveckla 
planeringsförutsättningar och arbetssätt för etablering av ny kärnkraft. Totalt finns medel om 5 mkr 
som kan fördelas.  
 
Bidraget kan användas enligt följande kriterier:  
 
• utveckla metoder och arbetssätt vid förberedelser av förläggningsplatser, 
 
• utreda platsers lämplighet i relation till reaktorteknik (exempelvis om vattenkylning krävs)  
och tillämpningsområde (el/värme/vätgas), 
 
• utreda vilken kompetens, vilket stöd samt vilka underlag och arbetssätt som kommunen  
behöver för effektiva plan- och tillståndsprocesser, 
 
• utveckla arbetssätt för att i den kommunala planeringen bedöma och redovisa en samlad  
miljö- och omgivningspåverkan av en kärnkraftsetablering i kommunen, 
 
• utveckla former för medborgardialog och samverkan med olika samhällsaktörer. 
 
I bifogad bilaga till tjänsteutlåtandet finns förslag till ansökan från Oskarshamns kommun. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få någon direkt påverkan för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås att ansökan från Oskarshamns kommun om 
bidrag från Naturvårdsverket för att utveckla planeringsförutsättningar och arbetssätt för etablering 
av ny kärnkraft godkänns och översänds till Naturvårdsverket. 

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson föredrar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören samt att paragrafen ska 
förklaras för omedelbart justerad och finner att arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Ansökan till Naturvårdsverket med bilagor  

Skickas till 
Naturvårdsverket  
 
 
 
 

  



     
    PROTOKOLL Sida 54 
    Kommunstyrelsens arbetsutskott 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-12 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 223  Dnr KS 2024/000766-2 

Revidering av lokala ordningsföreskrifter 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
2024-10-22 beslutade kommunstyrelsen att genomföra e-förslag nummer 5/24 och begränsa 
tidsspannet för fyrverkerier. Kommunstyrelsens kansli fick i uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag på ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna för att lyfta till 
kommunfullmäktige.  
 
För att använda pyrotekniska varor krävs tillstånd från Polismyndigheten, detta följer av 3 kap. 7 § 
ordningslagen (1993:1617). Kommunen kan i lokala ordningsföreskrifter besluta om undantag från 
detta. För att göra en förändring i de lokala ordningsföreskrifterna krävs ett beslut från 
kommunfullmäktige. Ändringarna börjar gälla omedelbart efter beslutet. Beslutet ska anmälas till 
Länsstyrelsen.  
 
Kommunstyrelsens kansli föreslår följande ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna.  
 
17 §  
Det är inom samtliga tätorter i Oskarshamns kommun endast tillåtet att använda pyrotekniska varor 
på nyårsafton samt därpå följande dag till kl. 01:00 från kl. 20:00 på nyårsafton fram till kl. 01.00 
påföljande dag. Under övriga tider på året krävs alltid tillstånd från polismyndigheten. Avfyringsplats 
och nedslagningsplats får inte vara närmare bostadsbyggnad än 25 meter. 
 
Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor på innetorget Flanaden (mellan 
Hantverksgatan – Västra Torggatan) samt på Lilla Torget och Stora Torget.  

Remiss 
Förslaget på ändringar skickades efter avstämning i kommunstyrelsens presidium på remiss till 
Polismyndigheten, Räddningstjänst Sydost samt tekniska kontoret. Ärendet hanteras därefter direkt i 
kommunstyrelsen i november, detta för att möjliggöra en snabbare beslutsprocess med 
målsättningen att kunna anta reviderade ordningsföreskrifter innan årsskiftet.  Ärendet finns med 
som information på arbetsutskottets sammanträde.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.   

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 
Lokala ordningsföreskrifter  

Skickas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län  
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§ 224  Dnr KS 2024/000817-1 

Medfinansiering LOVA-projekt Havslätt 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
1. Oskarshamns kommun medfinansierar föreliggande två LOVA-projekt i Havslätt med 20 procent 

av projektens totala kostnader.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 186 tkr från kommunstyrelsens budget för 

utveckling och bidrag 2024.  

Ärendet 
Viråns- och Oskarshamnsbygdens vattenråd ansöker om LOVA-medel för två projekt på 
kommunens mark, Kolberga 2:1. För att få LOVA-medel krävs en medfinansiering om 20 procent av 
det totala beloppet. Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås ta beslut om att medfinansiera 
projekten.  

LOVA-medel (Lokala vattenvårdsprojekt)  
Havs- och vattenmiljöanslaget, 1:11, är ett viktigt verktyg för att genomföra regeringens 
sammanhållna politik för sjöar, vattendrag och hav. Lokala åtgärder för bättre havs- och vattenmiljö 
kan få stöd genom LOVA-bidrag. Bidraget kan sökas hos länsstyrelsen och går till kommuner, 
föreningar och andra ideella sammanslutningar. Det kan användas för att ta fram underlag och 
planer inför en åtgärd, för att genomföra själva åtgärden samt för att sprida information eller att följa 
upp och utvärdera en LOVA -åtgärd som genomförts. 

Ansökan om medel för att genomföra två LOVA-projekt i Havslätt  
Aktuell ansökan om LOVA-medel omfattar två olika projekt i Havslätt. Projekten kommer ägas och 
drivas av Viråns vattenråd. Kommunens åtgärdssamordnare kommer att finnas med som stöd i 
projekten. Projekten är också förankrade i dialog med gatukontoret samt kultur- och fritidskontoret. I 
samband med projekten kommer avtal angående skötsel att upprättas.  
 
Projekt 1: Stationär vattenmodell i betong vid Havslätts motionsslinga och iordningställande av 
våtmarksslinga med tillhörande informationsskyltar. Beräknade totala kostnader inklusive moms, 
450 000 kr.  
 
Projekt 2: Anläggande av tre stycken mindre våtmarker längst slingan (finns 7 potentiella lokaler 
men vi börjar med tre våtmarker i detta projekt.) Förhållandevis enkla åtgärder med röjning, grävning 
och plugga diken, eventuellt två munkbrunnar). Beräknade kostnader för alla tre våtmarker inklusive 
moms är 480 000 kr.   
 
Projekt 1 är inriktat som information- och kunskapsspridning, framför allt mot skola och besökare i 
tätortsnära miljö. Projekt 2 är inriktat dels som miljönytta i form av minskad näringsbelastning på 
kustområdet, ökad biologisk mångfald, vattenuppehållande åtgärder i landskapet samt ökad 
grundvattenbildning men även för att sprida kunskap och information på ett pedagogiskt sätt.  
 
Båda projekten har en tydlig bäring från Översiktsplanens utvecklingsstrategi nr 5 med tillhörande 
viljeinriktningar:  
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Utvecklingsstrategi 5 Översiktsplanen  
Vi ska utveckla, stärka och bevara naturens förmåga att leverera ekosystemtjänster och motverka 
klimatförändringarnas effekter. Vi brukar, utan att förbruka, kommunens mark- och vattenresurser 
med medvetenhet om att bevara den biologiska mångfalden. Vi ska värna och skydda 
vattenresurser och skapa ytor för behandling av samhällets dagvatten. Vi ska inte ta mer jordbruks-, 
skogsbruks- och naturmark samt vattenområden i anspråk än vad som krävs för en hållbar 
utveckling.  
 

Konsekvenser för barn och unga 
Framförallt projekt 1 innebär en möjlighet till lärande om vatten och miljö för elever i skolan men 
utifrån placeringen i ett friluftsområde där barn och unga vistas kan den också ha positiva effekter för 
spontant utforskande. Det blir viktigt att ha med kunskap om hur barn och unga lär i framställandet 
av modell och informationsslinga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås enligt följande;  

- Oskarshamns kommun medfinansierar föreliggande två LOVA-projekt i Havslätt med 20 procent 
av projektens totala kostnader.  

- Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 186 tkr från kommunstyrelsens budget för 
utveckling och bidrag 2024.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För åtgärd: 
Åtgärdssamordnaren, tekniska kontoret  
Förvaltningsekonom kommunledningsförvaltningen  
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§ 225  Dnr KS 2024/000093-5 

Svar på motion nr 1/24 - Motverka ofrivillig ensamhet 
hos äldre 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige  
Motion nr 1/24 besvaras med hänvisning till yttrande och beslut från socialnämnden 2024-04-24, § 
36 samt mottagen information i socialnämndens arbetsutskott 2024-09-11, § 244.  

Reservation 
Ingemar Lennartsson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
I motion nr 1/24 har Ingemar Lennartsson (KD) beskrivit ofrivillig ensamhet hos äldre samt de 
konsekvenser ensamhet kan ge på en individs hälsa såsom stress, högt blodtryck, ökad risk för 
hjärtinfarkt, stroke och depression. Undersökningar från Socialstyrelsen riktade till äldre visar att 
över hälften av personer med hemtjänst eller personer i särskilt boende besväras av ensamhet.  
 
Motionären föreslår att kommunen agerar mer offensivt för att vara en viktig part i att tränga undan 
ofrivillig ensamhet bland våra äldre. Motionen föreslår:  
 - Att det vid biståndshandläggning för hemtjänst och särskilt boende också görs en 
ensamhetsscreening. 
 - Att kommunen arbetar aktivt för att informera ensamma äldre, exempelvis med hjälp av en 
seniorlots, kring kommunens och föreningslivets utbud som kan bidra till en ökad social gemenskap. 
- Att upprätta en plan för att motverka ofrivillig ensamhet och social isolering hos äldre. 
 
Motion nr 1/24 remitterades till socialnämnden för yttrande. Socialnämnden har yttrat sig över 
motionen 2024-04-24, § 36, samt i samband med behandlingen av motionen beslutat att ge 
socialförvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningar för fortsatt arbete med att motverka ensamhet 
hos äldre.  

Yttrande från socialnämnden 2024-04-24, § 36  
När biståndshandläggaren gör ett hembesök samtalar de om den enskildes livssituation och 
mående. Frågor ställs om bland annat familjesituation, social samvaro och intressen. 
Biståndshandläggaren får en tydlig uppfattning om den enskildes situation och informerar om 
lämpliga insatser. Insatser som kan minska ensamhet är utevistelse eller social samvaro och besök 
på träffpunkt. Biståndshandläggarna informerar även om Livsberättargruppen.  
 
Som en del i det hälsofrämjande arbetet i kommunen erbjuds ett personligt hembesök till 
kommunens seniorer. Hembesöket är kostnadsfritt och helt frivilligt. Under samtalet är hälsa och 
vardagsliv i fokus och det som känns viktigt för just den personen. Syftet med besöket är att få ta del 
av information om samhällets olika möjligheter till delaktighet utifrån intresse. Kanske någon önskar 
komma till någon av våra träffpunkter. Även på träffpunkterna ges information om olika 
föreningsutbud samt frivilligorganisationer som finns i samhället, där många möter gemenskap på 
nytt, som senior. Träffpunktsverksamhet bedrivs från och med april på tio platser i kommunen och 
finns tillgängligt i samtliga ytterområden. 
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Socialnämndens arbetsutskott följde upp uppdraget 2024-09-11, § 244, och beslutade att notera 
informationen om hur Projekt uppsökande verksamhet bedrivs som mottagen. Paragrafen bifogas 
tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 1/24 besvaras med 
hänvisning till yttrande och beslut från socialnämnden 2024-04-24, § 36 samt mottagen information i 
socialnämndens arbetsutskott 2024-09-11, § 244. 

Dagens sammanträde 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten och yrkandet från Ingemar Lennartsson (KD) och att dessa ska prövas mot 
varandra. Arbetsutskottet godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att arbetsutskottet beslutat att bifalla 
förslaget från kansli-och utvecklingsenheten och avslå yrkandet från Ingemar Lennartsson (KD).  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Motion nr 1/24 
Socialnämnden 2024-04-24, § 36 
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§ 226  Dnr KS 2024/000764-2 

Samverkansavtal fiberutbyggnad med GlobalConnect 
AB- Bockara/Korsvägen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslutsförslag till 
kommunstyrelsen 
1. Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad i område Bockara/Korsvägen 

(enligt bilagd utbyggnadsplan) godkänns.  
2. IRU-avtal med GlobalConnect AB om upplåtelse av kommunens kanalisation för fiber samt 

underhåll och drift i område Bockara/Korsvägen godkänns.  
3. Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 2 600 000 kr från investeringsbudgeten för 

Bredband 2025 och 2026.  

Ärendet 
En väl utbyggd bredbandsinfrastruktur är en förutsättning för samhällets digitalisering och 
kommunens fortsatta utveckling. I kommunens bredbandsstrategi för åren 2021-2025 regleras hur 
kommunen ska arbeta för att utveckla/säkra tillgången till digital kommunikation till hushåll och 
näringsidkare i Oskarshamns kommun. Som en del i strategin ska externa medel sökas och 
kommunen ta egna utbyggnadsinitiativ i samverkan med lämpliga aktörer eller föreningar. 
 
Oskarshamns kommun har tecknat ett samarbetsavtal med Global Connect som syftar till att 
tillsammans undersöka möjligheter att bygga fiber till kunder i Oskarshamns kommun. Lämpliga 
projekt kan övergå till samverkansprojekt där samverkansavtal tecknas. 

Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad 
Bockara/Korsvägen  
I Korsvägen finns ett sådant område med goda möjligheter att nå en bra utbyggnad i byarna 
Korsvägen och Hyltan.  Avtalet innebär att Global Connect ska genomföra en kampanj med avsikt 
att nå en anslutningsgrad om minst 60 % i området. Global Connects åtagande att bygga ut 
Fibernätet på landsbygden förutsätter sedan att Kommunen bygger fiberkanalisation som framgår av 
en gemensam bilagd utbyggnadsplan. Global Connect och Kommunen tecknar ett IRU-avtal 
(nyttjanderättsavtal) för den kommunala kanalisationen och nyttjar och driftar sedan anläggningen. 
Under förutsättning att Kommunen fullgör sina åtaganden vad avser Utbyggnadsplanen förbinder IP-
Only sig att lämna byggbeslut till kunderna vid en anslutningsgrad om minst 50 %. 
 
Byggnationen planeras till att starta Q4 2025 och kommer att pågå ca 24 månader efter byggbeslut 
om inte oförutsedda problem uppstår så som icke beviljade tillstånd eller problem med att teckna 
markavtal. Detta innebär att den preliminära tidplanen är att fibernätet ska vara färdigbyggt under 
andra halvåret år 2027. Den beräknade totala kostnaden för projektet är beräknat till ca 4 400 tkr där 
kommunens andel är beräknad till ca 3 200 t kr. Kommunen har sökt och beviljats regionalt bidrag 
om 860 tkr. Projektledning, byggledning och kostnader för tillstånd mm tillkommer med 260 tkr. 
 
Pengarna finns i investeringsbudget för bredbandsutbyggnad för 2025 och 2026. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Bredband och uppkoppling är viktigt för delaktighet i samhället. Barn och unga gynnas av satsningen 
då det blir snabbare och bättre uppkoppling i området. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås enligt följande,  
 
- Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad i område Bockara/Korsvägen 

(enligt bilagd utbyggnadsplan) godkänns.  
- IRU-avtal med GlobalConnect AB om upplåtelse av kommunens kanalisation för fiber samt 

underhåll och drift i område Bockara/Korsvägen godkänns.  
- Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 2 600 000 kr från investeringsbudgeten för 

Bredband 2025 och 2026.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommundirektören och finner att arbetsutskottet 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För kännedom: 
Tekniska kontoret  

För åtgärd: 
Kommundirektören  
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§ 227  Dnr KS 2024/000050-35 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Kommundirektören informerar arbetsutskottet och kommunstyrelsen om aktuella händelser och 
projekt inom kommunens verksamheter.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar enligt följande;  
 
- Kärnkraftkonferens Jönköping under föregående vecka. Oskarshamns kommun var delaktiga.  
- Arbetet med att sammanställa samrådet för vindbruksplanen pågår. Ny information från 

regeringen om vindkraft i havet.  
- Östhammars kommun på besök under innevarande vecka.  
- Näringslivschef avslutar tjänst. Pågår översyn inför rekrytering.  
- Rekrytering av förvaltningschef på bildningsförvaltningen. Annons finns nu ute.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
arbetsutskottet beslutar bifalla detta.  
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§ 228 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut  
Nedanstående ärende noteras som anmält.  
 
• KS 2024/000003 Protokoll Cesam 2024-10-07 

 
 

 


